
فوتبالازچالهبهچاهميافتد؟
 خيال وزارت ورزش راحت شد، اين روزها ديگر نه اساسنامه فدراسيون 
فوتبال مشكلي دارد، نه كسي به مجوز نداشتن كفاشيان براي حضور در 
انتخابات فدراسيون فوتبال براي نشستن در صندلي مديريت ساختمان 
سئول ايراد مي گيرد. علي كفاشيان سرانجام براي ثبت نام اقدام نكرد تا 
خيال وزارتي ها راحت شود. اينقدر تهديد كردند تا مرد خندان فدراسيون 
فوتبال كوتاه بيايد، شايد به خاطر فوتبال و شايد به خاطر آرامش خودش، 
نكته اين است كه تمام جار و جنجال هاي اين آخر سالي تمام شد و حالا 
فوتبال ساكت تر و آرام تر از هر سالي به استقبال سال نو مي رود؛ سالي كه 
قرار است در آن تيم ملي براي حضوري مقتدر در رقابت هاي جام جهاني 

2018 روسيه آماده شود.
اما نگاه به اسامي كانديداهاي ثبت نام كرده براي رياست فدراسيون نگراني 
را در دل هاي علاقه مندان به فوتبال بيشتر مي كند. شش كانديدايي كه نام 
آنها به عنوان نامزد رياست بر فدراسيون برده مي شود هيچ كدام در حد و 
اندازه هاي اين پست مهم نيستند، دو نفر كه كاملاً ناشناخته هستند و تنها 
با داشتن جيبي پر پول سر از اين انتخابات درآورده اند، جاي سؤال دارد كه 

اين دو چگونه قرار است فوتبال ايران را به ساحل آرامش برسانند.
دو نفر ديگر با داشتن سوابق مديريتي در فوتبال كه البته جز شكست و 
سقوط چيز ديگري در پي نداشته پا به اين عرصه گذاشته اند؛ دو نفري كه 
حاشيه هايشان اگر بيشتر از كفاشيان نباشد كمتر نيست، يكي كه قرارداد 
منحوس فوتبال ايران با آل اسپورت را در كارنامه دارد و ديگري كه سابقه 
مشعشع مديريت هاي تيم هاي سقوط كرده اي چون استيل آذين. حالا 
چگونه قرار است فدراسيون فوتبال توسط اين دو نجات پيدا كند سؤالي 

است كه ذهن علاقه مندان فوتبال را به خود مشغول كرده است.
مي ماند دو كانديداي ديگر كه يكي رئيس هيئت اس��تاني است و اتفاقاً 
ديگري هم هم استاني اوست؛ استاني كه طي سال هاي گذشته البته دو 
تيم حاضر در ليگ برترش موفق ترين تيم هاي باشگاهي ايران بوده اند و 
بابت اين موفقيت ها اين دو مسئول تاكنون كم حرف نشنيده اند. به طور 
حتم هدايت فدراسيون فوتبال يك كشور با مديريت هيئت يك استان 
تفاوت هاي فاحشي دارد كه حتماً  كانديداي مورد نظر خوب اين مسئله را 
مي داند، بنابراين خوب مي داند كه علت نگراني فوتبالي ها از حضورش در 
انتخابات رياست فدراسيون فوتبال چيست، اما آخرين كانديدا كه در حال 
حاضر رياست س��ازمان ليگ را عهده دار است، در طول ماه  هاي گذشته 
بارها اعلام كرده بود كه در انتخابات شركت نمي كند، اما اتفاقاتي رخ داد 
كه او حالا مجبور است براي رياست فدراسيون فوتبال پا پيش بگذارد. هر 
چند هنوز نيامده شايعات قديمي با رنگ و بويي تازه تر به گوش مي رسد.

مجمع عمومي فدراسيون فوتبال يازدهم ارديبهشت ماه برگزار مي شود، 
مجمعي كه بايد از بين شش كانديدايي كه به جرئت مي توان گفت شايد 
فقط يكي از آنها در حد و اندازه هاي صندلي رياست فدراسيون باشد، 
يكي را انتخاب كند، انتخابي كه سخت تر از هميشه خواهد بود، انتخابي 
كه بايد آرزو كرد درست و منطقي صورت گيرد، انتخابي كه بايد اميد 
داشت به دور از هيجانات، شعارها و القائات برخي كانديداهاي حراف 
باشد. هر چند كه در اين ميان نبايد از گزينه مدنظر وزارت ورزش غافل 
شد، هر چند آن طور كه به نظر مي رسد وزارتي ها تنها به دنبال نبودن 
كفاشيان بودند و حالا برايشان چندان تفاوتي نمي كند كدام يك از اين 
كانديداها روي صندلي ساختمان مشكي خيابان سئول بنشيند، حتي 

اگر يك غيرفوتبالي ناكارآمد پولدار باشد.

 اينفانتينو يكي از وعده هاي انتخاباتي اش را 
به مرحله اجرا در مي آورد

ويدئوچكانقلابيبزرگدرفوتبال
پاي »ويدئو چك« از فصل 2017- 2018 به مستطيل سبز باز مي شود. 
چند سالي است كه اروپايي ها تلاش مي كردند با استفاده از سيستم 
»ويدئو چك« اش�تباهات س�هوي داوري را به حداقل برس�انند. با 
اين حال مخالفت هاي ميش�ل پلاتين�ي مانع از به نتيجه رس�يدن 
اين تلاش مي ش�د. اما ح�الا كه رئيس پيش�ين يوفا ب�ا محروميت 
طولاني مدت روبه رو شده اينفانتينو و همكارانش در آخرين جلسه 
IAFB اس�تفاده ويدئو چك به صورت آزمايشي را تصويب كردند. 

   پيروزي فيفا و خوشحالي اينفانتينو
رئيس جديد فيف��ا يكي از حاميان طرح اس��تفاده از سيس��تم بازبيني 
صحنه هاي حساس در فوتبال است. اين طرح يكي از وعده هاي اينفانتينو 
براي پيروزي در انتخابات فدراس��يون جهاني بود. به گزارش بي بي سي، 
نخستين جلسه هيئت اتحاديه بين المللي فوتبال )IAFB( از زمان روي 
كار آمدن اينفانتينو شنبه در كارديف ولز برگزار شد و اعضاي آن به فيفا 
اجازه دادند كه در فصل 2017- 2018 سيستم ويدئو چك را به صورت 
آزمايشي به كار بگيرد. اين جلسه با حضور نمايندگان فيفا، نمايندگان 
فدراس��يون هاي فوتبال انگليس، ولز، اسكاتلند و ايرلند شمالي برگزار و 
اعلام شد كه 12 كشور براي شركت در اين طرح آزمايشي اعلام آمادگي 
كرده اند. رئيس فيفا كه پس از سال ها تلاش سرانجام به خواسته اش رسيد 
پس از اتمام جلسه در نخستين واكنش به ورود ويدئو چك به فوتبال اظهار 
داشت: »نمي توانيم چشم مان را به روي پيشرفت تكنولوژي ببنيديم البته 
به اين معني هم نيست كه تكنولوژي حتماً به درد فوتبال مي خورد. سرعت 
در رشته فوتبال بالا است و به همين دليل است كه ما مي خواهيم از اين 
سيستم فعلًا به عنوان طرحي آزمايشي استفاده كنيم. تصميم تاريخي 

گرفته ايم و فيفا و IAFB همسو با هم به فكر پيشرفت فوتبال هستند.«
   شيوه هاي نوين داوري

بازبيني صحنه هاي حس��اس در رشته واليبال سبب ش��د بسياري از 
اش��تباهات غير عمد داوران اين رشته اصلاح ش��ود و تاثيري در برد و 
باخت يك تيم نداشته باشد. همين مسئله توجيه خوبي بود تا هواداران 
اين طرح خواستار ورود سيستم ويدئو چك به فوتبال شوند. با توجه به 
سرعت و حساس��يت زياد بازي هاي فوتبال داوران حتي در ديدارهاي 
مهم بارها دچار اشتباه ش��ده اند، اش��تباهاتي كه در نتيجه بازي تأثير 
مستقيم داشته است. اين درحالي است كه پيش از اين مسئولان يوفا 
تلاش كردند با به كارگيري پنج داور در مس��ابقات فوتبال اش��تباهات 
آنها را به حداقل برس��انند. با وجود اين در رقابت هاي مهم اروپايي باز 
هم سوت هاي اشتباه زيادي به سود يا ضرر برخي بازيكنان تيم ها زده 
 شد. نام اصلي سيستم بازبيني فيلم در فوتبال »كمك داوران ويدئويي«

 )video assistant referees( اس��ت. در طرح جديد داور بازي در 
مواقع حساس مي تواند از كمك داورانش بخواهد صحنه مدنظر را بررسي 
و نتيجه را به او اعلام كنند. نكته اصلي اينجاست كه اين طرح تنها براي 
صحنه هاي تاثيرگذاري همچون اعلام پنالتي، به ثمر رسيدن گل، اخراج 

يا جريمه يك بازيكن به جاي بازيكن ديگر قابل استفاده خواهد بود. 
   مصائب ويدئو چك

به رغم اينكه استفاده از ويدئو چك در فوتبال از دو فصل ديگر آغاز خواهد 
شد اما هنوز قوانين و نحوه استفاده از آن كاملاً روشن نشده است. در جلسه 
برگزار شده تنها در مورد زمان اجراي اين قانون توافق شد اما چالش اصلي 
اينجاست كه داوران در جريان بازي چه زماني مي توانند تقاضاي ويدئو چك 
دهند و آيا مربيان و بازيكنان نيز حق درخواست بازبيني فيلم را دارند يا خير. 
در رشته واليبال مربيان در هر ست مي توانند دو بار درخواست بازبيني فيلم 
دهند و داور اول هم در صورتي كه در پايان ست به تصميم خود شك داشته 
باشد مي تواند از ويدئو چك استفاده كند. اما جزئيات اين طرح در فوتبال 
همچنان در هاله اي از ابهام قرار دارد. IAFB تأكي��د دارد كه اين طرح 
جريان بازي را متوقف نخواهد كرد و تنها در زماني كه بازي متوقف شده 
امكان بازبيني فيلم وجود دارد. نكته مهم اينكه طبق تأكيد اعضاي هيئت 
اتحاديه بين المللي فوتبال براي صحنه هاي آفسايد از ويدئو چك استفاده 
نخواهند كرد مگر آنكه گل به ثمر رسيده مشكوك به آفسايد باشد. گفته 
مي شود جام حذفي اسكاتلند اولين مسابقاتي خواهد بود كه طرح فوق در 
آن به اجرا در خواهد آمد و احتمالا پس از آن ساير كشورهايي كه از ويدئو 

چك استقبال كرده اند نيز به اين طرح اضافه خواهند شد. 

در حالي كه تنها سه ساعت به پايان فرصت ثبت نام 
براي انتخابات فدراس��يون فوتبال مانده بود، علي 
كفاش��يان به ميان خبرنگاران آمد و اعلام كرد كه 
تصميم گرفته است ثبت نام نكند: » در حال حاضر 
ماندن من به ضرر فوتبال است. فشارهايي از هر طرف 
به فوتبال وارد مي شد كه اغلب آنها به خاطر حضور 
من بود. جاي آنكه دست ما را بگيرند فوتبال را زدند 
و من چون رئيس فدراسيون هستم اگر ضربه بخورم 
فوتبال ضربه مي خورد، چراكه كسي با من مشكل 
شخصي ندارد. بالاخره بايد جوان ها به اين فوتبال 

ورود كنند. من هم روزي بايد مي رفتم.«
حالا با عدم ثبت نام كفاشيان، به نظر مي رسد وزارت 

ورزشي ها به هدف اصلي ش��ان كه جلوگيري از ورود 
او به عرصه انتخابات بود رسيده اند، به خصوص اينكه 
در يك ماه گذشته كفاش��يان تحت فشارهاي زيادي 
از س��وي وزارت ورزش قرار داشت و ماجراهايي مانند 
قانوني نبودن اساسنامه فدراس��يون فوتبال و اينكه 
اين اساس��نامه به تأييد هيئت دولت نرس��يده است 
در كنار احتياج كفاش��يان به مجوز براي ش��ركت در 
انتخابات از جمله مواردي بود كه سبب شد كفاشيان در 
نهايت دست هايش را به نشانه تسليم بالا ببرد و براي 
انتخابات فدراسيون فوتبال ثبت نام نكند. او در اين رابطه 
مي گويد: »نظر وزارت ورزش در اين باره درست است كه 
مي گويند بايد در اساسنامه فدراسيون فوتبال اصلاحات 

صورت بگيرد و دولت آن را تصويب كند. اگر اساسنامه 
درست شود ديگر موردي وجود ندارد اما نمي دانم چرا 
هميشه نزديك انتخابات فدراسيون فوتبال مي شود ياد 
اساسنامه، بازنشستگي و خيلي مسائل ديگر مي افتند؟ 

چرا در اين هشت سال يادشان نيفتاد؟«
   آنها كه آمدند

در غياب علي كفاشيان، ش��ش نفر براي رسيدن به 
صندلي رياست فدراسيون فوتبال رقابت خواهند كرد 
كه در بين آنها هم چهره هاي فوتبالي وجود دارد و هم 
غير فوتبالي. از شناخته شده ترين چهره ها مهدي تاج 
رئيس سازمان ليگ است، او با باشگاه ها رابطه نزديكي 
دارد و كسي نمي تواند منكر اين موضوع شود. تاج به 

خاطر پستي كه دارد، مدام با تعداد زيادي از اعضاي 
مجمع در ارتباط است و اين مسئله مي تواند شانسش 
را براي گرفتن ميز رياست دوچندان كند. او در حالي 
وارد انتخابات شد كه پيش از اين در مصاحبه اي گفته 
بود كه مي خواهد از فوتبال برود، چه برسد به اينكه 
رئيس فدراسيون ش��ود: » خيلي كار دارم، رياست 
س��ازمان ليگ را هم مي دهم و مي روم. « مصطفي 
آجورلو، مديرعامل سابق پاس و استيل آذين ديگر 
نامزد انتخابات است كه هشت سال پيش هم نامزد 
شده بود اما قبل از انتخاباتي كه منجر به ورود كفاشيان 
به فوتبال ش��د در اعتراض ب��ه دخالت محمد علي 
آبادي، رئيس وقت سازمان تربيت بدني در فوتبال، 
از انتخابات كنار كشيد. عزيز محمدي رئيس سابق 
سازمان ليگ هم كه در دوره گذشته كانديدا شده بود، 
بار ديگر ثبت نام كرده است، هر چند به نظر نمي رسد 
او شانس زيادي داش��ته باشد. شهاب الدين عزيزي 
خادم، عضو هيئت رئيسه فدراسيون فوتبال و مالك 
يك مؤسسه مالي اعتباري از ديگر نامزدها است. علي 
اكبر ابرقويي نژاد، رئيس هيئت فوتبال اصفهان دومين 
اصفهاني است كه براي جانشيني كفاشيان ثبت نام 
كرده و نام او در بين نامزدهاي رياست فدراسيون ديده 
مي شود. همچنين عليرضا معظمي نيا كه نامش پيش 
از اين به عنوان يكي از خريداران پرسپوليس مطرح 
شده بود، نامزد ديگر انتخابات فدراسيون فوتبال است. 
او در زمان مزايده خريد باشگاه پرسپوليس گفته بود 
كه اين تيم را نقدي 300 ميلي��ارد مي خرد، اين در 
حالي بود كه اين ميلياردر براي ش��ركت در مزايده 
سرخابي ها با پرايد به سازمان خصوصي سازي رفته 
بود!اين بار هم معظمي نيا پس از ثبت نام براي رياست 
فدراسيون فوتبال گفت: »هر هيئتي كه در انتخابات 
به من رأي بدهد، براي توسعه آن هيئت و فوتبال آن 

شهر يك ميليارد تومان هديه مي دهم.«
   آنها كه نيامدند

محمد دادكان، رئيس س��ابق فدراسيون فوتبال 
از مطرح ترين نام هايي بود كه گفته مي شد، براي 
انتخابات نامزد خواهد شد. او گفته بود كه از طرف 
رئيس جمهور برايش پيغ��ام آورده ان��د كه نامزد 
ش��ود اما در نهايت ثبت نام نك��رد. او گفته بود در 
صورتي وارد اين بازي مي ش��ود ك��ه بداند اقلاً 50 
رأي از 75 رأي مجمع به سبدش ريخته مي شود! 
عليرضا اس��دي، دبيركل فدراس��يون فوتبال كه 
گفته مي شد گزينه وزارت ورزش براي جانشيني 
كفاشيان است از چهره هاي مش��هوري است كه 
ثبت نام نكرد.  محمد حسين قريب كه دوره پيش با 
علي كفاشيان رقابت كرد، زمزمه هايي درباره آمدنش 
به گوش مي رسيد كه در نهايت منتفي شد و البته 
نام محمدرضا داورزني رئيس موفق واليبال هم در 
بين گزينه هاي جانشينان احتمالي كفاشيان ديده 
مي شد كه او هم به پاسخ دولت براي ورود به فوتبال 

پاسخ منفي داد تا در واليبال ماندني شود. 
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ليستتيممليعصارهليگاست
ليس��ت جديد تي��م ملي فوتبال نش��ان 
مي دهد كرش توجه كاملي به ليگ دارد 
و هم��ه بازيكناني كه عملك��رد خوبي در 
مسابقات امسال داش��تند دعوت شدند. 
 بازي مقابل هند و عمان فرصت خوبي براي 
محك زدن و پخته كردن جوانان است. در 
كل در مرحله ابتدايي انتخابي جام جهاني 
فرصت لازم به جوانان داده ش��د. ليست 
فعلي نش��ان دهنده ديد خوب همكاران 
كرش از رقابت هاي ليگ است. البته به نظر مي رسد ليست انتظار تيم 
ملي نفرات اصلي تيم ملي را تشكيل مي دهد. در مرحله مقدماتي جام 
جهاني روس��يه فرصت خوبي به جوانان داده شد و توان آنها در ترازوي 
ارزيابي قرار گرفت. در مرحله بعد كه كار س��خت تر مي ش��ود در كنار 
بازيكنان باتجربه از حضور اين جوانان هم مي توان استفاده كرد. در حال 
حاضر عصاره ليگ به تيم ملي دعوت شده و اين نكته قابل توجهي است.  
شايد از برخي تيم ها يك يا دو بازيكن دعوت شده باشند و اين طور به نظر 
برسد كه حق برخي ديگر هم بوده كه در ليست تيم ملي باشند اما اكثر 
جوانان خوب و افرادي كه عملكرد مناسبي داشتند به تيم ملي دعوت 
شدند و شايد اگر چند بازيكن برخي تيم ها، مانند تراكتورسازي، مشكل 
سربازي نداشتند به ليست تيم ملي راه پيدا مي كردند، به خصوص اينكه 
آنها در هفته هاي اخير عملكرد مناسبي داشتند. در واقع به نظر مي رسد 
دليل اصلي حضور كم تعداد نمايندگان تيمي مثل تراكتورسازي در تيم 
ملي مشكل سربازي بازيكنان بوده اس��ت. مسئله اي كه در واقع كرش 
دخل و تصرفي در آن ندارد و به مسائلي جز تصميم گيري سرمربي تيم 
ملي در خصوص نفرات انتخابي برمي گردد. اما جوانان دعوت شده به تيم 
ملي بايد از فرصتي كه در اختيارشان قرار گرفته استفاده كنند و با تفكر 
و زندگي حرفه اي در پي رس��يدن به مراحل بالاتر فوتبال قدم بردارند.  
در كل ليست تيم ملي مي توانست بي حرف و حديث و حاشيه باشد، اگر 
 نام سوشا در آن نبود. البته اگر كسي اشتباه مي كند بايد يك جا هم از او 
گذشت كرد اما مكاني در مدت اخير خيلي كم بازي كرده و با توجه به 
اينكه او در مدت اخير با حواشي روبه رو بوده و كم بازي كرده است اگر 

دعوت نمي شد ليست فعلي بي حرف و حديث مي ماند.
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  چـهـره ها/  دنيا حيدري

شيوا نوروزي

88498432سرويس ورزشي

درگرماي40درجهتمرينكردم
احسان حدادي، نايب قهرمان پرتاب ديسك 
المپيك لندن و اميد اول دو و ميداني ايران 
در ريو كه اين روزها براي حضوري پرقدرت 
در المپيك پي��ش رو ت��لاش مي كند،  در 
خصوص اردو آفريق��اي جنوبي مي گويد: 
» تمرين خوب اما س��ختي را پش��ت سر 
گذاشتم. هواي آنجا بسيار گرم بود و در برخي روزها به 40 درجه هم 
مي رسيد اما بهره 70 درصدي را از اين اردو بردم. بعد از چهل روزي 
كه در آفريقاي جنوبي تمرين كردم به كيش و بعد از آن اردوي روسيه 
مي روم. براي حضور در المپيك فكر مي كنم 10 مسابقه تداركاتي نياز 
باشد. رقيب اصلي ام در مسابقات داخل سالن آلمان 64 متر پرتاب كرده 
و پرتابگر بلژيكي هم تقريباً همين ركورد را زده بود. من هم حدود 62 تا 

63 متر را پرتاب مي كنم اما شرايط سال آينده ام تغيير مي كند.«

وظيفهامراانجامدادم
پاسخ رئيس جمهور به دو نامه رسول خادم 
باعث شد تا جو به سود رشته هاي المپيكي 
تغيير كند و حالا رئيس فدراسيون كشتي 
با خيالي راحت حرف مي زند: » قهرمانان 
ملي ما مربوط به فدراس��يون يا يك نهاد 
خاص نيستند، بلكه متعلق به مردم هستند 
و نتيجه المپيك براي همه است. ورزشكاران ما وقتي مقابل حريفان 
قرار مي گيرند تنها خودشان نيس��تند، بلكه آبروي ملي هستند؛ 
واقعيتي كه پنهان مانده. من به عنوان ي��ك عضو كوچك ورزش 
كشور وظيفه دارم از قهرمان ملي حمايت كنم چون آنها بايد اسباب 
آبرو ش��وند. از رئيس جمهور هم ممنونم كه به اين موضوع توجه 
و دس��تگاه هايي را براي بررس��ي وضعيت مأمور كردند و اميدوارم 

حمايت ها صورت بگيرد و دستور رئيس جمهور عملي شود.«

روزهايپركارداوربينالملليواليبال
سال پر كار شاهميري با گرند پري تكميل 
شد. فدراسيون جهاني واليبال با دعوت مجدد 
از محمد شاهميري داور بين المللي واليبال 
ايران براي قضاوت در گرند پري سال پركاري 
براي او رقم زد. FIVB كه پي��ش از اين از 
محمد شاهميري براي قضاوت در مسابقات 
انتخابي المپيك، ليگ جهاني واليبال و بازي هاي المپيك 2016 ريو 
دعوت كرده بود، اين بار از داور بين المللي واليبال ايران براي قضاوت در 
مسابقات گرند پري دعوت كرد. گرند پري، چهارمين تورنمنت مهم اين 
داور شايسته كشورمان در سال 2016 است كه به نوعي ركوردشكني 
در قضاوت براي وي محس��وب مي شود. شاهميري س��ابقه قضاوت 
در مس��ابقات متعدد جهاني در رده هاي سني مختلف، ليگ جهاني، 

مسابقات واليبال قهرماني جهان والمپيك 2008پكن را دارد. 

فريدون حسن

دورخيز6 نفر براي رياست فوتبال در روزي كه كفاشيان ثبت نام نكرد

آن مرد كه مي خنديد رفت!

مديريتپرسپوليسدردستانپسربچه5ساله
ش��نبه صبح بود كه باش��گاه پرس��پوليس ش��رايطي را فراهم كرد تا 
ابوالفضل خوانس��اري كه بيماري هموفيلي دارد، ب��ه آرزوي خود كه 
مديرعاملي پرسپوليس بود برسد. اين پس��ر پنج ساله كه توسط يك 
گروه فيلمبرداري همراهي مي شد صبح شنبه در دفتر علي اكبر طاهري 
حاضر شد و دقايقي بر جاي سرپرست باشگاه پرسپوليس نشست و از 
آرزوهايش براي هدايت اين باشگاه گفت. در ادامه او راهي درفشي فر 
شد تا به عنوان بازيكن پرسپوليس لحظاتي پيراهن اين تيم را بر تن كند 
و عكس يادگاري بگيرد. پرسپوليسي ها از اين پسر خردسال استقبال 

خوبي داشتند و كمك كردند كه او به آرزويش برسد. 

انتشار ليست جديد تيم ملي فوتبال
آمادهباشكرشبهشاگردانش
برايبازيباكويتوعمان

تيم ملي فوتبال ايران در ادامه رقابت ه�اي مقدماتي جام جهاني 
2018 روس�يه پنج�م فروردين با هن�د و دهم فروردي�ن با عمان 
دي�دار دارد، در حالي كه هن�وز وضعيت زمين تمرين�ي اين تيم 
و همچني�ن اسپانس�ر و لباس ه�اي تيم ملي مش�خص نيس�ت، 
 كرش1۹بازيكن را به اردوي نخست تيم ملي فوتبال ايران دعوت 
كرده است. اردويي كه از 24 تا 28 اسفند در تهران برگزار مي شود. 
اميد ابراهيمي، محسن كريمي، سجاد ش��هباززاده )استقلال(، علي 
عاشوري )استقلال خوزستان(، سوشا مكاني، احمد نوراللهي، كمال 
كاميابي نيا، مهدي طارمي، رامين رضاييان، فرش��اد احمدزاده، 
محمد انصاري )پرسپوليس(، مهرداد محمدي )راه آهن(، مهدي 
ترابي )سايپا(، داريوش شجاعيان )گسترش فولاد(، عزت الله پورقاز، 
محمدحس��ين كنعاني )ملوان(، سيد جلال حس��يني، وحيد اميري، 

عليرضا بيرانوند )نفت تهران(.
بازيكنان دعوت شده به اردوي تيم ملي بايد ساعت 11:30 روز دوشنبه 24 
اسفند در هتل آزادي خود را به مربيان تيم ملي معرفي كنند. البته ليست 
نهايي تيم ملي براي انجام دو ديدار برابر هند و عمان روز 29 اسفند اعلام 
مي شود و شايد به همين دليل كادر فني تيم ملي فهرست 16 نفره اي را 
با عنوان ليست انتظار جهت حضور احتمالي در ليست نهايي به اين شرح 
اعلام كرده است: » پژمان منتظري )الاهلي قطر(، مسعود شجاعي )الغرافه 
قطر(، اش��كان دژاگه )العربي قطر(، مرتضي پورعلي گنجي )السد قطر(، 
عليرضا جهانبخش )آلكمار هلند(، رضا قوچان نژاد )چارلتون انگليس(، 
ميلاد محمدي )ترك گروژني روس��يه(، كريم انصاري فرد )پانيونيوس 
يونان(، سردار آزمون و سعيد عزت اللهي )روستف روسيه(، احسان حاج 
صفي )اف اس وي فرانكفورت آلمان(، محمدرضا اخباري )تراكتورسازي(، 
محمدرشيد مظاهري، احسان پهلوان )ذوب آهن(، وريا غفوري )سپاهان(، 

عليرضا حقيقي )ماريتيموي پرتغال(
اما آنچه در خصوص اين ليس��ت جالب توجه اس��ت،  دعوت از بازيكن 
خاطي سرخپوش��ان اس��ت كه به نظر مي رس��يد به دليل تعصبي كه 
كرش روي مسائل اخلاقي دارد،  به تيم ملي دعوت نشود. علاوه بر آن، 
 سرخپوشان پايتخت هفت نماينده در ليست تيم ملي دارند. حال آنكه 
استقلال،  تيم صدرنشين ليگ تنها سه نماينده در ليست كرش دارد. 

سعيد احمديان
   گزارش

رسول كربكندي

كارشناس فوتبال

مراسم تشييع و خاكسپاري شهيد گمنام دوران هشت سال دفاع مقدس 
ديروز در س��الروز وفات حضرت فاطمه زهرا )س( ب��ا حضور جمعي از 
مسئولان ورزش، قهرمانان و پيشكسوتان ورزشي در فدراسيون ورزش هاي 
جانبازان و معلولين برگزار ش��د. شاهرخ شهنازي، دبيركل كميته ملي 
المپيك در حاشيه مراسم خاكسپاري شهيد گمنام در فدراسيون جانبازان 
گفت: ››مراسم تشييع و خاكسپاري شهيد گمنام بزرگداشت همه شهدا 

خواهد بود. كار بسيار ارزنده اي اس��ت كه فدراسيون جانبازان و كميته 
پارالمپيك انجام دادند. اين مراسم پاسداشت شهداي جنگ تحميلي و 
دفاع مقدس است كه با شهادت آنها مردم در آسايش هستند. خاكسپاري 
اين شهيد به عنوان نماد برگزار مي ش��ود و اين اقدام فدراسيون در ايام 
فاطميه بسيار ارزشمند است. به هر حال اين جايگاه نمادي براي يادمان 

شهدا است تا جوانان كشورمان ياد شهدا را زنده نگهدارند. «

تشييعوخاكسپاريشهيدگمنامدرفدراسيونجانبازان

قهرمانيايراندردووميدانيمعلولينآسيا
پرونده رقابت هاي دو و ميداني معلولان قهرماني آسيا و اقيانوسيه 
براي كاروان ايران با كسب 40 نشان رنگارنگ، 23 طلا، 10 نقره 
و هفت برنز و قهرماني بسته شد.كاروان كشورمان با 29 ورزشكار 
خود موفق شد مقتدرانه بر سكوي اول اين رقابت ها بايستد. پس 

از ايران، چين با 31 و هند با 30 مدال دوم و سوم شدند. 

بهخاطرفرارازقليان،ووشوكارشدم
سيدرضا بي باك، ملي پوش ووش��وي كشورمان مي گويد پس از 
ترك قليان  به ورزش رو  آورده و حالا ب��ه اردوي تيم ملي دعوت 
شده:»از ابتدا هم علاقه اي براي مصرف قليان نداشتم اما ناچار بودم 
براي پذيرايي از مهمان ها قليان آنها را چاق كنم. اما با پشتكاري كه 

دارم مي توانم يك روز به عنوان قهرماني جهان دست پيدا كنم.«

استارتنيمهنهاييليگبسكتبال
مرحله نيمه نهايي ليگ برتر بسكتبال از امروز با برگزاري دو بازي 
آغاز مي شود. در حساس ترين ديدار اين مرحله دو تيم نفت آبادان و 
شيميدر تهران به مصاف هم مي روند. در ديگر مسابقه پتروشيمي 
و شهرداري اراك برابر هم بازي حساسي را برگزار خواهند كرد. اين 

مسابقات به ميزباني اراك و آبادان ساعت 16 برگزار مي شود. 

شنبه ساختمان سياه فدراس�يون فوتبال در كوچه سوم سئول جنوبي شلوغ تر از هميش�ه بود، روزي كه آخرين روز ثبت نام نامزدهاي انتخابات رياست 
فدراسيون فوتبال بود، مهلت ثبت نام تا ۹ شب هم تمديد شد و در نهايت شش نفر براي رسيدن به صندلي رياست فدراسيون فوتبال نام نويسي كردند، 
شش نفري كه در بين آنها نام علي كفاشيان ديده نمي شود تا سرانجام فشارهاي وزارت ورزش نتيجه بدهد و رئيس فدراسيون ثبت نام نكند و انتخابات بدون 
او كليد بخورد. اين شايد مهم ترين خبر فوتبال ايران درشنبه شب بود. حالا قرار است اعضاي مجمع فدراسيون فوتبال، روز 11 ارديبهشت سال ۹5 از بين 
عزيز محمدي، مصطفي آجورلو، عليرضا معظمي نيا، شهاب الدين عزيزي، علي اكبر ابرقويي نژاد و مهدي تاج يك نفر را به عنوان جانشين كفاشيان اعلام كنند. 

7روزسختراپيشروداريم
س��يچلو، مربي تيم ملي آرژانتيني تيم ملي واليبال ايران با اشاره به فشردگي 
برنامه هاي اين تيم در انتخابي المپيك گفت:»كار سختي در مسابقات انتخابي 
المپيك براي برگزاري هفت مسابقه در 10 روز پيش رو داريم. بايد تمام تلاش 
خود را انجام دهيم تا بتوانيم جواز حضور در مسابقات المپيك را در توكيو از آن 
خود كنيم و به تنها هدف محقق نشده واليبال ايران، دست پيدا كنيم. فرقي 
نمي كند كه در روز نخست با كدام تيم بازي كنيم، زيرا در مدت 10 
روز هفت مسابقه دشوار در اين رقابت ها داريم ما بايد آنقدر تيم 
آماده اي در مسابقات داشته باشيم كه از رويارويي با تيم هاي 
بزرگ هراسي نداشته باشيم‹‹. بر اساس برنامه اعلام شده 
از سوي فدراسيون جهاني واليبال، تيم ملي واليبال ايران 
در نخستين ديدار اين رقابت ها به مصاف استراليا خواهد 
رفت. ايران در ادامه اين رقابت ها به ترتيب با تيم هاي كانادا، 
فرانسه، ژاپن، چين، لهستان و ونزوئلا مسابقه خواهد داد. 
رقابت هاي انتخابي المپيك از هشتم تا شانزدهم خرداد ماه 

سال آينده با حضور اين هشت تيم برگزار مي شود. 

دوئلستارههادرفينالليگبرترواليبال
آخرين ديدار از فينال ليگ برتر واليبال امروز با رويارويي ستاره هاي پيكان 
و بانك سرمايه برگزار مي شود. دو تيم پر ستاره پيكان و بانك سرمايه كه 
براي سومين بار در فينال برابر هم صف آرايي مي كنند. دو تيم پيش از 
اين هر كدام يك پيروزي و يك شكست به دست آورده اند و در اين بازي 

تكليف قهرمان مشخص مي شود. قرار بود مسابقه نهايي به صورت سه برد 
از پنج مسابقه برگزار شود اما تشديد حاشيه ها در دومين ديدار و درگيري 

لفظي بازيكنان و مربيان دو تيم بعد از بازي دوم مس��ئولان سازمان ليگ را 
بر آن داش��ت تا هرچه زودتر با يك بازي تكليف قهرمان ليگ را مشخص 
كنند. ديدار فينال ليگ امسال به نوعي نبرد دو طيف از بازيكنان تيم ملي 
نيز به شمار مي رود. دوئل تمام عيار س��تاره ها يي چون امير غفور و شهرام 
محمودي، محمد موسوي، سامان فائزي و فرهاد قائمي در نوع خود ديدني 
است. بايد ديد درپايان اين بازي شاگردان كارخانه موفق به بالابردن جام 

مي شوند يا بازيكنان پيمان اكبري. آنچه مسلم است دو تيم انگيزه بالايي 
دارند؛ پيكاني ها مي خواهند دست يافتني تر شوند و بانك سرمايه هم به 

دنبال اولين قهرماني در اولين حضور است. 

وحيد صابري
   منهاي فوتبال


